
 

 
 
 
 

4. januar2017 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg hermed følgende spørgsmål: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut vedr. undersøgelse om tilstandsrapporter: 

 

1. Hvad er status på den undersøgelse om udarbejdelse af tilstandsrapporter mv. som Inatsisartut 

pålagde Naalakkersuisut at udarbejde i forbindelse med behandlingen af punkt 51 på Forårssamlingen 

2016? 

 

2. Hvad er årsagen til, at Naalakkersuisut endnu ikke har omdelt undersøgelsen til Inatsisartut, når det 

klart fremgår af Inatsisartut-beslutningen, at dette skulle være sket senest den 1. januar 2017? 

(Medlem af Inatsisartut Justus Hansen, Demokraterne) 

Begrundelse: 

På Forårssamlingen 2016 vedtog Inatsisartut følgende beslutningsforslag: 

”Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at udarbejde en undersøgelse af 

fordele, ulemper og økonomiske konsekvenser ved at indføre et lovkrav om, at der skal udfærdiges 

tilstandsrapport ved handel med fast ejendom samt et lovkrav om, at der i samme forbindelse skal 

udarbejdes energimærkning af ejendommene. Undersøgelsen skal desuden klarlægge forsikringsbranchens 

eventuelle krav og ønsker til medvirken i en ordning om ejerskifteforsikring. Undersøgelsen skal omdeles til 

Inatsisartut inden 1. januar 2017.” 

 

Som det klart fremgå af forslaget, så burde undersøgelse allerede nu være omdelt til medlemmerne af 

Inatsisartut. Dette er ikke sket, og jeg ønsker en grundig forklaring herpå. 

 

Demokraterne anser det som essentielt for vores demokrati, at Naalakkersuisut følger de beslutninger, der 

bliver truffet af Inatsisartut. 

Der ønskes svar på spørgsmålene indenfor 10 arbejdsdage. 

 

 

 

 

Der ønskes svar på spørgsmålene indenfor 10 arbejdsdage. 


